
Protokół Nr XLIX/10
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 27 kwietnia 2010 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 15.20

Obecnych na Sesji – 21 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska –  Adwokat Andrzej Łebek

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Małgorzata Krzyszkowska. 
Chwilą  ciszy  uczczono  ofiary  katastrofy  prezydenckiego  samolotu  pod  Smoleńskiem
10 kwietnia 2010 r.

Przewodnicząca  RM powitała  radnych,  BM,  wszystkich  obecnych,  lokalne  media
oraz mieszkańców miasta.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 21 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, a zatem Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Kamienna  Góra  za  rok  2009

i ocena wykonania budżetu.
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kamiennej Góry.
9. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  nadania  statutu  Centrum  Kultury

w Kamiennej Górze.
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 245/5, 245/6, 

245/7, 245/8 i 245/9, obr. nr 3).
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  nabycie  nieruchomości  (dz.  nr  313/1

i 313/10, obr. nr 6).

12. Sprawy różne.
13. Zamknięcie Sesji.

BM poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia 



obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla  przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  Prezydenta 
Rzeczypospolitej  Polskiej”,  który  RM  przyjęła  jednogłośnie,  tj.  przy  21  głosach  „za”. 
Przewodnicząca  RM  poinformowała,  że  projekt  będzie  rozpatrzony  w  pkt  13.,  a  zatem  dwa 
dotychczasowej ostatnie punkty zmienią kolejność o 1.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Przewodnicząca  RM poinformowała,  iż  protokół  Nr  XLVIII/10  z  Sesji  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 24 marca 2010 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodała, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytała, czy w chwili obecnej 
ktoś chciałby jakieś zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad. 4. Wnioski i zapytania

Radny Ryszard Ostrowski:

1. Wniosek o rozpoczęcie  prac zmierzających do nadania Specjalnej  Strefie  Ekonomicznej
w  Kamiennej  Górze  lub  dotychczasowej  ul.  Przemysłowej  imienia  tragicznie  zmarłego 
posła Jerzego Szmajdzińskiego.

2. Prośba  o  przydział  mieszkania  dla  Pana  Arkadiusza  Polewskiego  –  najmłodszego
w mieście przedstawiciela Związku Bojowników o Wolność i Demokrację.

Radny Józef Gorczyca:

1. Pytanie, kiedy rozpocznie się kompleksowe łatanie dziur na ulicach?
2. Uwagi do już poklejonych dziur - przy pracach nie dokonuje się dokładnej wycinki danego 

odcinka,  a  jedynie  powstałe  zagłębienie  zasypuje  się  i  przyklepuje.  Pytanie,  czy osoba,
która wygrała przetarg na te czynności nie ma obowiązku wykonywać ich dokładnie?

3. Pytanie  o  postępy  w  rozmowach  z  GDDKiA  w  sprawie  remontu  chodników
przy ul. Jeleniogórskiej? Pisma są wysyłane, nie ma reakcji z ich strony.

Radny Zbigniew Nagórny:

1. Pytanie  o  efekty rozmów z  firmą SANIKOM, która  zobowiązała  się  do  remontu  placu 
targowego?

2. Pytanie  o  postęp  w  pracach  nad  opracowaniem  dokumentacji  na  remont  odcinka
ul. P. Ściegiennego do budynków byłego LNU?

3. Prośba o ocenę wykonywania bieżących inwestycji.

Ad. 5.   Informacja Burmistrza Miasta o prac  y między Sesjami.  

BM przedstawił informację o pracy między Sesjami – zał. Nr 2 do protokołu.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.

Informację  o  pracy  RM  między  Sesjami  przedstawił  Wiceprzewodniczący  RM Pan  Andrzej 
Jasiński – zał. Nr 3 do protokołu.



Ad 7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Kamienna Góra za rok 2009 i 
ocena wykonania budżetu

Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Kamienna Góra za rok 2009 przedstawiła  Skarbnik 
Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 4 do protokołu.

Następnie  Skarbnik  Miasta przedstawiła  uchwałę  Składu  Orzekającego RIO w sprawie  opinii
o przedłożonym przez BM Kamienna Góra sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za rok 2009 
– zał. nr 5 do protokołu.

Uchwałę  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi 
Kamiennej Góry za 2009 rok wraz z opinią przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan 
Józef Groma – zał. Nr 6 do protokołu.
Przedstawił  również  Uchwałę  Składu  Orzekającego  RIO  w sprawie  opinii  o  wniosku  Komisji 
Rewizyjnej RM w Kamiennej Górze w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kamiennej 
Góry za 2009 rok – zał. nr 7 do protokołu.

Przewodnicząca RM poinformowała, iż otwiera dyskusję w sprawie przedłożonego sprawozdania 
z wykonania budżetu Miasta Kamienna Góra za rok 2009.

Głos  zabrał radny  H.  Różański, który  poinformował,  że  już  po  I-szym półroczu  2009  r.,  po 
przedstawieniu sprawozdania był pewny, że na koniec roku budżet będzie realizowany dobrze i nie 
będzie podstaw do nieudzielenia absolutorium BM. Gdyby coś było nie tak, to już wówczas byłby 
taki sygnał i można by było interweniować.
Podziękował ponadto Burmistrzowi Miasta oraz Skarbnik Miasta za systematyczne czuwanie nad 
realizacją budżetu i dobre jego wykonanie oraz przychylił się do wniosku Komisji Rewizyjnej o 
udzielenie absolutorium

Nikt więcej nie zabrał głosu w dyskusji.

Ad. 8 .   Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kamiennej Góry.  

Przewodnicząca RM odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Kamiennej Góry - zał. Nr 8 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  RM  stwierdziła,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 21 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLIX/309/10 w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Kamiennej Góry.

Radna B. Krawiec opuściła salę obrad.

Ad. 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Centrum Kultury
w Kamiennej Górze

Projekt  uchwały przedstawił  Kierownik Wydziału EKS Pan Janusz Graczyk – zał.  Nr 9 do 
protokołu.



Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 20 głosach „za” podjęła  Uchwałę  Nr XLIX/310/10 zmieniającą uchwałę
w sprawie nadania statut Centrum Kultury w Kamiennej Górze.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 245/5, 
245/6, 245/7, 245/8 i 245/9, obr. nr 3)

Projekt  uchwały przedstawił  Z-ca  Kierownika Wydziału  AGN Pan Andrzej  Omachel  –  zał.
Nr 10 do protokołu.

Na salę obrad powróciła radna B. Krawiec, a salę obrad opuścił radny H. Różański.

Radny J. Gorczyca   zapytał, czy w związku z tym, że działka do obsługi garaży ma ok.350 m2 

powierzchni, to nie można było przewidzieć większej ilości działek pod garaże (na tą powierzchnię 
przewidziano 4)?
Zapytał  również,  czy  osoby które  wygrają  przetarg  będą  mogły  dowolnie  zagospodarować  ten 
teren?

Z-ca Kierownika odpowiedział, że kształt, układ i wielkość działek uniemożliwiają wyodrębnienie 
kolejnych działek  pod zabudowę garaży.  Dodał,  że  Państwo,  którzy nabędą  działki  pod garaże
oraz na współwłasność działkę do obsługi komunikacyjnej mają prawo do ich zagospodarowania 
zgodnie z przepisami. Jeśli zatem uzyskają warunki zabudowy na coś, co jeszcze na tym terenie by 
chcieli zgodnie zrobić, to będą mogli to uczynić.

Nikt  więcej  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodnicząca  RM 
zarządziła głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 
20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIX/311/10 w  sprawie wyrażenia  zgody  na  zbycie 
nieruchomości.

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (dz. nr 313/1
i 313/10, obr. nr 5)

Projekt uchwały przedstawił  Z- ca  Kierownika Wydziału AGN Pan Andrzej  Omachel – zał.
Nr 11 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 
19  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  1  „wstrzymującym  się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIX/312/10
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.

Na salę obrad powrócił radny H. Różański.



Ad  12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla 
przeprowadzenia głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej

Projekt  uchwały  przedstawił  Sekretarz  Miasta  Pan  Arkadiusz  Wileński  –  zał.  Nr  12 do 
protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLIX/313/10  w sprawie  utworzenia 
obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla  przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej.

Ad. 13. Sprawy różne

Radny H. Różański  podziękował Przewodniczącej RM za organizację i zaangażowanie we mszę 
świętą  odprawioną  18  kwietnia  br.  w  Kościele  pw.  Matki  Bożej  Różańcowej  ku  czci  ofiar 
smoleńskiej tragedii.

Przewodnicząca RM zapytała, czy w dokumentacji przetargu na przebudowę ul. Karola Miarki, 
Ogrodowej i pozostałych została przewidziana wymiana rur gazowych na nowe i czy przewidziano 
wstawienie rur ciepłowniczych? Zapytała również, kto będzie ponosił konsekwencje w przypadku 
awarii któryś z tych niewymienionych rur, gdy trzeba będzie zniszczyć nową nawierzchnię?

BM podziękował radnym za udzielenie absolutorium i wyraził zdanie, że radni tym samym udzielili 
go sobie,  gdyż był  to wspólny budżet oparty na wnioskach Komisji  i  poszczególnych radnych. 
Dodał, że był on bardzo trudny i zakładał ambitne zadania - tylko dwóch ważnych inwestycji nie 
dało  się  zrealizować,  jednakże  jedna  z  nich  już  obecnie  jest  w  trakcie.  Ponad  40  mln.  zł. 
przerobiliśmy w różnych formach inwestycyjnych, a z tego 21 mln. zł. to pozyskane środki unijne.

Odpowiedział ponadto na zapytania i wnioski radnych, tj.:

Radnemu R. Ostrowskiemu:

1. sprawa przyjęta do wiadomości.
2. sprawa przyjęta do wiadomości.

Radnemu J. Gorczycy:

1. remonty już się zaczęły i systematycznie zwiększa się ich natężenie, w przeciągu 1-2 tyg. te 
największe dziury powinny być już załatane.

2. UM ma podpisaną umowę z wykonawcą ze Świdnicy i w niej zawarte jest dokładne łatanie 
dziur,  włącznie  z  wycinką  całego  odcinka.  Nie  wszystkie  drogi  w mieście  są  miejski  i 
musimy sprawdzić, czy uwagi radnego tyczą się faktycznie prac wykonywanych na naszych 
ulicach.

3. rok rocznie  wysyłane  są  pisma do właściciela  drogi  i  prowadzone są  rozmowy,  ale  nie 
mamy zapewnienia, że wykonają remont tych chodników.



Radnemu Z. Nagórnemu:

1. zorganizowane  było  spotkanie  z  przedstawicielami  firmy  w  celu  wyjaśniania  braku 
realizacji niektórych zadań wynikających z umowy. Niestety na spotkanie nie przyszedł nikt 
z  SANIKOMU i  w chwili  obecnej  wysłane  zostało  pismo z  żądaniem podania  terminu
w jakim nasze wnioski zawierające uwagi do prac zostaną wykonane. Jeśli w terminie nie 
otrzymamy  odpowiedzi  będziemy  podejmować  dalsze  działania,  nawet  zmierzające  do 
rozwiązania umowy.

2. w niedługim czasie rozpoczną się prace nad opracowaniem dokumentacji.
3. nie  ma  żadnych  zagrożeń  ich  realizacji.  Jedynym  problemem jest  to,  że  bardzo  wolno 

wpływają  dochody własne  i  czasami  zaczyna  brakować  pieniędzy.  Niemniej  inwestycje 
zaplanowane na I kwartał odbywają się planowo.

Ponadto odpowiedział Przewodniczącej RM, że właścicielem rur gazowych jest gazownia, a rur 
ciepłowniczych EC i  były do tych jednostek wysyłane pisma z informacją o przebudowie tego 
terenu i z prośbą o to, aby w miarę możliwości dokonały wymiany swoich przyłączy. Nie wykazali 
oni zainteresowania wymiany na nowe. Problemu nie ma z siecią kanalizacyjną, gdyż MPWiK jest 
naszą jednostką. Wszystkie jednostki wiedziały o inwestycji i w przypadku jakiś awarii, to oni będą 
ponosili konsekwencje.

Radna Z.  Kolat zapytała,  na jakim etapie  są rozmowy ze Starostwem Powiatowym dotyczące 
naprawy chodników przy ul. T. Kościuszki i Al. Wojska Polskiego?

BM odpowiedział, że Starostwo otrzymało właśnie pieniądze na remont Al. Wojska Polskiego do 
skrzyżowania z ul. T. Kościuszki.

Ad. 14. Zamknięcie Sesji

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  zamknęła  XLIX  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 27 kwietnia 2010 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


